
8 آسانسور در گلستان پلمپ شد
معاون ارزیابی انطباق استاندارد گلستان از پلمپ 8 آسانسور  غیر 
استاندارد در گلستان خبر داد.داوود مزیدی گفت از آنجایی که وفق 
ماده 9 قانون سازمان ملی استاندارد ایران،  هرگاه اجراي استاندارد در 
مورد کالاهایي اجباري اعلام شود٬ پس از انقضاي مهلت مقرر٬ تولید٬ 
تمرکز٬ توزیع و فروش این گونه کالاها با کیفیت پایین تر از استاندارد 
مربوط و یا بدون علامت استاندارد ایران ممنوع مي باشد و اخذ گواهی 
تایید ایمنی و کیفیت از سال 1382، برای تمامی آسانسورهای منصوبه 
الزامی اعلام شده است، کارشناسان برای بازدید فنی از آسانسورهای 
منصوبه در اماکن عمومی شامل مجتمع های تجاری، اداری، بیمارستان 
ها، مراکز درمانی و ... اعزام می شوند. وی افزود: 19 بازدید انجام شده 
از آسانسورهای منصوبه طی سه ماهه اول سال جاری در شرق تا غرب 
استان، حکایت از ایمن بودن 11 آسانسور و غیر ایمن بودن مابقی 
موارد بازرسی شده داشت که منجر به پلمپ 8 آسانسور غیر ایمن 
شد.به گفته مزیدی در صورت پلمپ آسانسورها، صاحبان آن مراکز 
موظف به رفع نواقص ایمنی و اطلاع به اداره کل استاندارد برای بازرسی 
مجدد و فک پلمپ در صورت تایید ایمنی آسانسورها می باشند.معاون 
استاندارد گلستان اذعان داشت برای مراکز پرتردد نظیر بیمارستان ها، 
ضرب العجلی تعیین می شود تا صاحبان مراکز هر چه زودتر نسبت به 
رفع نواقص و اعلام مراتب به استاندارد اقدام کنند.مزیدی ضمن اظهار 
رضایت از همکاری مراکز درمانی و بیمارستان ها با استاندارد، از کلیه 
سازمان ها درخواست نمود موضوع استانداردسازی آسانسورها را به نحو 

شایسته به اطلاع مراکز زیرمجموعه ی خود برسانند.

پنجره های UPVC در گلستان استاندارد شد
مدیرکل استاندارد گلستان گفت: دو واحد تولیدی درب و پنجره 
UPVC در گلستان موفق به اخذ پروانه کاربرد علامت استاندارد تشویقی 

برای تولید خود شدند.محمود فرمانی اظهار داشت: از آنجایی که پنجره 
های UPVC مشمول استاندارد اجباری نیست، این دو واحد تولیدی 
با طی فرایندهای لازم، پروانه کاربرد علامت استاندارد تشویقی برای 
محصول خود دریافت کردند.وی با ذکر این مطلب که تفاوت این پنجره 
ها با نوع فلزی و معمولی آن در سبک بودن سازه، انعطاف پذیر بودن 
آن، عایق حرارتی و صوتی بودن که منجر به ذخیره بهتر و بیشتر انرژی 
می گردد و نیز امکان سوار شدن دو جداره شیشه بر روی آن، می باشد 
گفت: ماده اولیه این پنجره ها به جای ترکیبات فلزی، ترکیبی از مواد 
پلاستیکی است.به گفته دبیر شورای استاندارد گلستان، تولیدکنندگان 
این محصول، در شرق و غرب استان واقع در شهرستان گنبد کاووس و 

شهرک صنعتی آق قلا مشغول تولید می باشد.

مدیرکل استاندارد گلستان:

بسیج کارمندان گلستان به کمپین استاندارد 
پیوست

مدیرکل استاندارد گلستان در نشست با اعضای شورای قشر بسیج 
#کالای_استاندارد_ایرانی_ کمپین  موضوع  طرح  با  استان،  کارمندان 

میخرم و ضرورت استفاده از کالای استاندارد ایرانی برای حفظ اشتغال 
و تامین زندگی کارگر ایرانی و نیز رونق اقتصاد کشور، از شورا درخواست 
نمود تا اطلاع رسانی به کارمندان بسیجی استان گلستان به عنوان 
یکی از مصوبات جلسه تعیین شود. این جلسه که با طرح موضوعات و 
تبادل نظر در خصوص اولویت بندی معروفات متروک و منکرات رایج 
در ادارات استان و بررسی کارگروه های چهارگانه همراه بود، انتخابات 
رئیس و نائب رئیس شورای قشر را نیز در پی داشت.بنا بر انتخابات 
صورت گرفته و بر اساس اکثریت آراء، داوود طبرسا، مدیرکل اقتصاد 
و دارائی گلستان به عنوان رئیس و محمود فرمانی، مدیرکل استاندارد 
گلستان به عنوان نائب رئیس شورای قشر بسیج کارمندان گلستان 
انتخاب شدند.این جلسه به میزبانی اداره کل استاندارد گلستان و با طرح 

موضوع کمپین خرید کالای استاندارد ایرانی صورت گرفت.

مدیرکل امور بانوان گلستان:

با کمپین خرید کالای استاندارد ایرانی همراهیم
مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداری گلستان گفت: به حمایت 
از تولید ملی باور دارم و با تمام توان کمپین خرید کالای استاندارد 
ایرانی را حمایت و همراهی خواهم کرد.کلثوم غفاری در نشست کمیته 
عفاف و حجاب استان در حضور مشاورین مدیران دستگاه های اجرایی 
در امور بانوان و خانواده ضمن اشاره به این موضوع که توصیه های مقام 
معظم رهبری )مدظله العالی( طی سالهای اخیر، نشان از اهمیت تولید 
ملی، کسب و کار ایرانی و رونق اقتصادی ایران در نگاه ایشان دارد گفت: 
بر همۀ ما که دغدغه عفاف و حجاب را داریم تکلیف است تا با حمایت 
از تولید ملی به بهبود وضعیت اشتغال و کاهش دغدغه مالی سرپرستان 
خانوارهایمان کمک کنیم، زیرا فقر یکی از درهایی است که ایمان از 
آن خارج می شود.وی با یادآوری این حدیث نبوی که »بسیار نزدیک 
است که فقر به کفر نزدیک شود« گفت: تمام عفاف و حجاب بر پوشش 
ظاهری خلاصه نمی شود بلکه حجاب در نگاه، اندیشه، کلام و رفتار از 
مصادیق دیگر رفتار متقیانه و پرهیزکارانه است که در این راستا هر نوع 
رفتار مسئولانه، مصداق رویکرد و تکلیف دینی و اجتماعی ماست.در این 
جلسه، فرشته سلطانی، کارشناس آموزش و ترویج استاندارد گلستان، 
مطالبی با موضوع ضرورت توجه به استانداردسازی تولیدات و خدمات، 
اهتمام شهروندان به خرید کالای ایرانی و دارای نشان استاندارد و در 
پایان معرفی استاندارد، ارائه و حاضرین در جلسه را با اهمیت کمپین 

خرید کالای استاندارد ایرانی آشنا نمود.

 انهدام باند خانوادگی 
توزیع مواد مخدر صنعتی در دامغان

فرمانده انتظامی شهرستان دامغان از انهدام یک باند خانوادگی 
توزیع مواد مخدر صنعتی شب گذشته در شهرستان دامغان خبر داد.
سرهنگ سید علی اکبر میری با اعلام این خبر اظهار کرد: این باند توزیع 
موادمخدر توسط پلیس مبارزه با مواد مخدر شهرستان دامغان شناسایی 
و منهدم شد.وی از دستگیری سه عضو این باند خبر داد و خاطرنشان 
کرد: در این پرونده دو نفر مرد و یک نفر زن حدودا بیست ساله که عضو 
این باند توزیع مواد بودند، دستگیر شدند.این مقام ارشد انتظامی با اشاره 
به تلاش های پلیس برای شناسایی این باند اضافه کرد: پس از چندین ماه 
کار اطلاعاتی توسط مامورین پلیس مبارزه با مواد مخدر دامغان با شناسایی 
مخفیگاه و نحوه فعالیت اعضاء این باند که افراد یک خانواده تبعه افغان بودند 
سرانجام در یک عملیات منسجم که در شب گذشته صورت گرفت اعضاء 

این باند دستگیر شدند.

اخبار

7روزنامهاخبار صنعت  سه شنبه 3مرداد 1396    شماره 696 شهرستان

شکارچی مرغابی های وحشی در رشت به پرداخت 12 میلیون ریال جزای نقدی و ضبط اسلحه شکاری محکوم 
شد.

اصغر خودکار گفت: شکارچی غیرمجاز مرغابی وحشی دستگیر شد و هنگام دستگیری از این فرد متخلف 5قطعه 
لاشه مرغابی وحشی کشف و ضبط شد.

وی افزود: پرونده فرد مذکور به همراه یک قبضه اسلحه شکاری غیرمجاز، به دادسرای عمومی و انقلاب شهرستان 
رشت ارسال شد.

رییس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان رشت ادامه داد: متخلف پس از صدور کیفرخواست در نهایت به 12 
میلیون ریال جزای نقدی و ضبط اسلحه شکاری مکشوفه به نفع وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح محکوم شد.

زیست  محیط  با  گونه های حیات وحش  در حفظ  زیست خواست  محیط  و  دوستداران طبیعت  و  مردم  از  وی 
همکاری کرده و بروز هرگونه تخلف را به ادارات حفاظت محیط زیست گزارش کنند.

رییس اداره حفاظت محیط زیست رشت در ادامه از تعطیلی یک مرغداری در رشت به دلیل عدم رعایت ملاحظات 
محیط زیستی خبرداد و گفت: فرد متخلف به 4 ماه حبس محکوم شد.

وی افزود:براساس گزارشات واصله و بررسی کارشناسی بعمل آمده از یک واحد مرغداری واقع در بخش خمام و 
صدور اخطاریه زیست محیطی و عدم رفع آلودگی محیط زیست و تهدید علیه بهداشت عمومی در مهلت مقرر داده 

شده، مدیر این واحد به مراجع قضایی معرفی شد.
اصغر خودکارتصریح کرد: پرونده مربوطه دایر برآلودگی محیط زیست و تهدید علیه بهداشت عمومی و عدم رعایت 
ملاحظات زیست محیطی به حوزه قضایی خمام ارسال شد و پس از بررسی و رسیدگی ، مدیر مرغداری مذکور  به 4 

ماه حبس محکوم شد.

عضو هیئت امنای دبیرخانه بین المللی »یزد، حسینیه ایران« با اشاره به ضرورت حراست از ارزش های دینی 
وفرهنگی مردم یزد، گفت: ریشه ثبت جهانی بافت تاریخی یزد کاملا دینی است.

مراسم های  که  این  به  اشاره  با  ایران  حسینیه  یزد  دبیرخانه  نشست  در  صدوقی«  »محمد  الاسلام  حجت 
بتوانند  و  برسد  تا محرم  یزد روزشماری می کنند  اظهار کرد: مردم  ندارد،  به دنبال  افسردگی  مذهبی و عزاداری 

در روضه ها و برنامه های عزاداری امام حسین)ع( شرکت کنند .
نقاط  در  که  است  عزاداری هایی  و  و صفر  محرم  ایام  یزد همین  مردم  برای  زمان  پویاترین  قطعا  افزود:  وی 

مختلف یزد برپا می شود و مردم با پویایی و شور خاصی در این مراسم ها شرکت می کنند .
عضو هیئت امنای دبیرخانه بین المللی یزد حسینیه ایران با بیان این که به غیر از مردم یزد، در دیگر نقاط 
به مانند ما  ادیان هم  اگر برخی  امام حسین)ع( علاقه و احترام خاصی دارند، گفت:  به  کشور و جهان هم مردم 
ارادت به امام حسین)ع( ندارند، حداقل برای ایشان به عنوان یک چهره ظلم ستیز در تاریخ احترام قائل هستند .

صدوقی با بیان این که باید بدانیم امام حسین)ع( تنها مربوط به ما و انقلاب و شیعه و حتی اسلام نیست، 
بلکه مربوط به تمام جهان است، تصریح کرد: در فرآیند حسینیه ایران باید این چتر را آنقدر باز بگیریم که شامل 

حال همه اعم از مسلمان و غیر مسلمان و شیعه و غیر شیعه شود .
همه  را  ایران  کرد: حسینیه  تصریح  کرد،  سیاسی  را  ایران  یزد حسینیه  بحث  نباید  که  این  بر  تاکید  با  وی 

احزاب سیاسی قبول دارند و نسبت به آن اتفاق نظر دارند و باید جلوی سیاسی شدن آن را بگیریم .
و  برنامه ریزی  گونه ای  به  باید  کرد:  خاطرنشان  ایران  حسینیه  یزد  بین المللی  دبیرخانه  امنای  هیئت  عضو 
مراسم  های  بهبود کیفی  و همچنین  دبیرخانه  این  تقویت  راستای  در  ما  فعالیت های  تمام  هدف گذاری کنیم که 

عزاداری سبب این شود که 10 سال آینده و سال های پس از آن، از این زمان به عنوان یک الگو یاد کنند .

ریشه ثبت جهانی بافت تاریخی یزد کاملًا دینی استدستگیری قاتل مرغابی های وحشی رشت

اصفهان - مرادیان: مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان در جلسه 
ای که با حضور معاون امور آب و آبفا وزارت نیرو و نمایندگان مجلس در مرکز 
برگزار شد  اصفهان  استان  فلمن  چاههای  و  آب  تأسیسات  راهبری  و  پایش 
گفت: وقوع خشکسالی اخیر منجر شد که در ده سال گذشته تنها 22 ماه در 
طول این مدت در بستر زاینده رود آب جاری بوده است و عدم جاری بودن 
رودخانه زاینده رود تأثیر بسزایی در آبدهی چاههای فلمن که از این طریق 

تغذیه می شوند داشته است.
مهندس هاشم امینی اعلام کرد: آبدهی چاههای فلمن و متفرقه حدود 
3 هزار و 200 لیتر در ثانیه بوده که هم اکنون این رقم به 240 لیتر در ثانیه 
کاهش یافته است. این درحالیست که چاههای متفرقه و فلمن یکی از منابعی 
بودند که نقش بسیار مهمی در تأمین آب شرب مردم در نقاط مختلف داشتند.

آبرسانی تصفیه خانه آب اصفهان پرداخت و گفت: هم  به ظرفیت  وی 
روستا   300 و  شهر   56 قالب  در  نفر  میلیون   4 از  بیش  شرب  آب  اکنون 
می  که  ای  گونه  به  شود  می  تأمین  بزرگ  اصفهان  آبرسانی  طرح  طریق  از 
اصفهان  انارک در شرق  تا  بهادران در غرب  باغ  اهالی  توان گفت آب شرب 
از 400 کیلومتری یکدیگر قرار دارند بوسیله سامانه  که در فاصله ای بیش 
آبرسانی باباشیخعلی تأمین می شود. اما لازم به یادآوری است که افق طرح 
سامانه اول آبرسانی اصفهان بزرگ در سال 87 به پایان رسیده است چرا که 
بدلیل ظرفیت محدود تونل اشترجان نهایت ظرفیت آبرسانی از تصفیه خانه 

این درحالیست که هرساله  باشد.  ثانیه می  باباشیخعلی 12/5 مترمکعب در 
بر جمعیت اصفهان که در واقع متقاضیان آب شرب هستند افزوده می شود 
و این افزایش روزافزون جمعیت نیاز آبی جهت تأمین آب شرب را به 14/5 

مترمکعب در ثانیه افزایش داده است.
اصفهان  استان  فاضلاب  و  رئیس هیأت مدیره شرکت آب  و  مدیرعامل 
کمبود 3 مترمکعب آب در ثاینه را یکی از چالش های اساسی تأمین آب شرب 
مردم استان اصفهان دانست و خاطرنشان ساخت: در حال حاضر باتوجه به 
ظرفیت محدود انتقال آب از تصفیه خانه آب باباشیخعلی و نیز کاهش چشم 

گیر آبدهی چاههای فلمن و متفرقه، آبرسانی به مشترکین در حال افزایش 
اصفهان بسیار دشوار شده است.

مهندس هاشم امینی با بیان اینکه احداث واحدهای مسکن مهر بی تأثیر 
در افزایش جمعیت اصفهان نبوده است گفت: با احداث واحدهای مسکن مهر در 
اصفهان آبرسانی به جمعیت 100 هزار نفری در برخی از نقاط اصفهان در دستور 

کار قرار گرفت که این مهم به رغم محدودیت شدید منابع آبی اجرایی گردید.
آبفا  اساسی شرکت  اهداف  از  یکی  را  به مشترکین  پایدار  آبرسانی  وی 
طرح  افق  از  سال   10 اینکه  باوجود  کرد:  اعلام  و  برشمرد  اصفهان  استان 
آبرسانی اصفهان بزرگ می گذرد و از سویی استمرار پدیده خشکسالی موجب 
خشکی دیگر منابع آبی از جمله چاههای فلمن و متفرقه گردیده است اما با 
این وجود آب شرب مردم اصفهان به صورت پایدار تأمین شد که این مهم با 
بهره گیری از تکنولوژی نوین در امر آبرسانی و تعهد و تخصص نیروی انسانی 
بود که در این زمینه می توان به استفاده از سیستم تله متری، سیستم تله 
کنترل، پایش آنلاین و هوشمند شبکه انتقال و توزیع آب، اصلاح 120 خطوط 
شبکه فرسوده انتقال آب اشاره کرد که البته فرهنگ سازی مصرف بهینه آب 
بوده  اصفهان  در میان قشرهای مختلف جامعه مؤثر در مدیریت مصرف در 
است اما با این وجود باید گفت تأمین آب شرب پایدار مردم اصفهان بدون 
هیچگونه اما و اگر به رغم افزایش روزافزون جمعیت و توسعه شهرنشیتی از 

طریق راه اندازی سامانه دوم آبرسانی میسر می شود.

تو  هم  ای  ادرکنی،  کردگار  سرّ  مخزن  »ای  مرادیان:   - اصفهان 
اصفهان  عسکریه  زیرگذر  از  عبور  روزها  این  ادرکنی«؛  آشکار  هم  نهان، 
خویش  در  را  رهگذران  اغلب  که  شده  تبدیل  انگیز  شوق  ای  خاطره  به 
زیبایی  کند.  می  دیوارها  بر  بسته  نقش  لعاب  و  رنگ  شیفته  و  برده  فرو 
زیبایی  حس  خط«،  »نقاشی  این  در  نهفته  ایرانی-اسلامی  هنر  ظرافت  و 
عالم  به  را  روح  لحظاتی،  برای  و  کرده  مشغول  خود  به  را  انسان  دوستی 

هنر و معنا می برد. 
ناگفته نماند که ایده سازمان زیباسازی شهر اصفهان نیز در انتخاب این 
بیت، بدیع بوده است. مهدیه بزرگ اصفهان و دو خیابان به نام شاعران نامی 
شهر؛ سروش و صغیر اصفهانی که در نزدیکی چهارراه عسکریه اصفهان واقع 
است، موجب شده این بیت یادگار صغیر اصفهانی که در وصف امام عصر)عج( 

است، برای این منطقه از شهر انتخاب شود.
خط  نقاشی  »بزرگترین  مساحت،  و  طول  لحاظ  به  که  هنری  اثر  این 
جهان« شناخته می شود، هم نمایی جذاب به این گذرگاه شهری داده و هم 

زبردستی هنرمندان دیار آب و آیینه را به رخ رهگذران می کشد. 
با طراح و مجری این اثر هنری، دمی به گفتگو نشسته ایم.

این اثر، از حیث ابعاد، شیوه و تکنیک بی مانند است
زیرگذر  اثر »نقاشی خط  پژوهشگر و صاحب  استاد محسن سلیمانی، 

و  نامیده  وجهی  چند  و  معاصر  هنری  را  خط  نقاشی  اصفهان«  عسکریه 
به  نو  نگاهی  و  گلزار«  روز رسانی در »شیوه خط  به  با  اثر  این  می گوید: 
مدرن  و  سنت  همزیستی  همچنین  و  کهن  و  نو  بین  درجدالی  شیوه  این 

روییده شد.
وی با تاکید بر اینکه در این اثر از نگاه نقاشانه، مبانی تجسمی و نوآوری 
در حرکت و ریتم، الهام گرفتن از ظرفیتهای پنهان خط نستعلق و روح سیاه 
مشق و همچنین نقوش ایرانی استفاده شده است، می افزاید: در طراحی این 
گالری هنری کوشیدیم، عناصر سنتی درکنار عواملی مدرن نظیر سرعت و 

رؤیت درحرکت و خوانش لحظه های انتزاعی قرار بگیرد.  
درابعاد  خط  نقاشی  کارگیری  به  دهد:  می  ادامه  نقاش  هنرمند  این 
به صورت اجرای زنده در جریان زندگی شهری،  چندهزار مترمربع، آن هم 
تجربه جدیدی بود که هم از حیث ابعاد و هم از منظر شیوه و تکنیک درکشور 

بی مانند است . 
سلیمانی یادآور می شود: بنده نمونه مشابهی از به کارگیری نقاشی خط 

محیطی با این شرایط و آن هم در ابعاد وسیع شهری سراغ ندارم.      
وی طراحی این اثر را پاسخی اعتراضی به استفاده نادرست از خوشنویسی 
در فضای شهری دانسته و تاکید می کند : در دوره معاصر از ظرفیت های هنر 
آپارتمان ها به درستی استفاده  خوشنویسی در مناظر شهری و دیوارنگاری 

نشده است لذا در خلق این اثر هنری تلاش گردید این شیوه های نادرست، 
با خلق یک نمونه صحیح و به صورت یک کار ایجابی، مورد نقد قرار گیرد. 

»سازمان  دارد:  می  اظهار  اصفهان  عسکریه  زیرگذر  خط  نقاشی  خالق 
زیباسازی شهرداری اصفهان با ورودی که به این موضوع داشته و با نگاهی 
حرفه ای و کارشناسانه می تواند تاثیر بسزایی در معرفی و تبیین آثار اصیل 

هنری ایفا کند.       
پیش بینی ماندگاری طرح را کرده ایم

مجری نقاشی خط عسکریه اصفهان نیز می گوید: در  این نقاشی خط از 
سه هنر خطاطی، نقاشی و مینیاتور استفاده شده است.

مرتضی محقق، با بیان اینکه برای نخستین بار »نقاشی خط روی دیوار« 
آن هم با این ابعاد در اصفهان پیاده شده است، اظهار می  دارد: بیش از 10 نفر 

با استفاده از رنگ پلاستیک این اثر را اجرا کرده اند.
تثبیت  اجرا،  زیرسازی،  طراحی،  برای  مجموع،  »در  ادامه می دهد:  وی 
این پروژه شهری قریب به 3 میلیارد ریال،  انسانی در  تامین نیروی  رنگ و 

هزینه صرف شده است.
محقق با بیان اینکه اجرای این پروژه به دو ماه زمان نیاز داشت، تاکید 
می کند: با کار فشرده و شبانه روزی، طرح را با احتساب 10 روز زیرسازی، در 

کمترین زمان ممکن و ظرف چهل روز تحویل دادیم.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان خبر داد:

اهداف اساسی شرکت آب و فاضلاب آبرسانی پایدار به مشترکین است

»بزرگترین نقاشی خط جهان« در اصفهان، اجرا شده است؛

استاد سلیمانی؛ خالق اثر: نقاشی خط عسکریه اصفهان؛ از نظر ابعاد، شیوه و تکنیک بی مانند است

متأسفانه  اینکه  بیان  با  همدان  پزشکی  علوم  دانشگاه  بهداشت  معاون 
عوامل  از  دخانیات  مصرف  گفت:  بالاست،  استان  این  در  دخانیات  مصرف 

خطرناکی است که سلامتی مردم ما را تهدید می کند.
 دکتر جلال الدین امیری دوشنبه 2 مرداد در کارگروه تخصصی سلامت 
زندگی  سبک  وزن،  اضافه  تحرک،  عدم  کرد:  اظهار  استان،  غذایی  امنیت  و 
ایجاد و  از عوامل خطری است که موجب  نامناسب  نامطلوب و رژیم غذایی 
افزایش بیماری های قلبی عروقی شده است.وی افزود: با اجرای طرح تحول 
نظام سلامت کارهای بسیار بزرگی در دانشگاه انجام شده به طوریکه در بحث 
عمرانی 150 واحد در عرض 9 ماه ساخته شد،همچنین همدان را در بسیاری 

از برنامه ها پایلوت شده است.
در  سند  این  گفت:  و  کرد  اشاره  بیماری ها  با  مبارزه  ملی  سند  به  وی 
استان همدان نیز تدوین شده است. امیری در خصوص بیماری های غیر واگیر 
یادآور شد:  این بیماری ها، بیماری هایی هستند که  منجر به مرگ می شود 
آمار   از  که  است  درصد   76 ایران  در  واگیر  غیر  بیماری های  بار  متأسفانه  و 
جهانهی بیشتر است.وی با بیان اینکه قسمت عمده 76 درصد مرگ و میر ها 
بر اثر بیماری های غیر واگیر مربوط به  بیماری های قلبی عروقی و بیماری های 
عروقی است، اظهار کرد:  پس از آن سرطان ها، دیابت و بیماری های تنفسی از 

عوامل مرگ  میر به شمار می رود.
وی افزود: در بررسی وضعیت استان مشاهده شد مصرف الکل، دخانیات،  
نداشتن فعالیت فیزیکی و اضافه وزن و چاقی احتمال ابتلا به بیماری ها و مرگ 

و میر را افزایش می دهد.
معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی همدان تأکید کرد: 88 درصد مردم 
ما رژیم غذایی ناسالم داشته و فعالیت فیزیکی مناسبی نیز ندارند که باید در 

درجه اول  برای آن اقدامات فرهنگی صورت بگیرد.
پرُ فشاری خون اشاره  و  تصریح کرد: 19.1 درصد  امیری به بیماری 
از  بسیاری  که  درحالیست  این  و  دارند  خون  پرُفشاری  ما   جامعه  مردم  از 
آنان از بیماری خود آگاهی ندارند و زمانی متوجه می شوند که بدنشان دچار 

آسیب های ناشی از آن شده است.
وی با بیان اینکه طبق آمار 48.2 درصد مردم ما اضافه وزن و چاقی دارند 

، اظهار کرد:  وضعیت دانش آموزان در این زمینه اصلًا خوب نیست.
وی عنوان کرد: خوشبختانه از نظر بالا بودن قند خون وضعیت استان ما 
خوب است و از میانگین کشورپایین تر هستیم و تلاش می کنیم که وضعیت 
فعلی را حفظ کنیم.امیری به بحث فعالیت های بدنی و ورزش پرداخت و گفت: 
دومین علت کوری در دنیا پس از تروما و ضربه، قند بالاست که انجام ورزش، 

کوری ناشی از دیابت را 12 تا 15 سال به تعویق می اندازد.
جامع  خدمات  مراکز  به  همدان  پزشکی  علوم  دانشگاه  بهداشت  معاون 
این مراکز عنوان  به  نداریم که  افزود: تمایل  و  اشاره کرد  استان  سلامت در 
و  سلامت  بر  سعی  بیشتر  مراکز  این  در  چراکه  دهند  نسبت  را  درمانگاه 

پیشگیری از بیماری ها بوده تا درمان آن.
وی ادامه داد: در گذشته فعالیت های حوزه روستایی فعال و حوزه شهری 
اما اکنون فعالیت های شهری نیز فعال شده و باید برای همه  غیر فعال بود 
پرونده الکترونیکی تشکیل شود تا بتوانیم سلامت مردم را کنترل و از ابتلا ی 

آنها به بیماری ها پیشگیری کنیم.
وی خاطرنشان کرد: قرار است 3 سرطان شایع را بدون هزینه در استان  
غربالگری کنیم تا در صورت مشاهده موارد مشکوک در مراحل ابتدایی ابتلا 

به سرطان، درمان آن آغاز شود.
که  است  ویژه  سنی  گروه های  از  یکی  میانسالی  کرد:  تصریح  امیری 
بیشترین تأثیر اجتماعی را داشته و محورخانواده است اما با این حال نسبت به 
سلامت خود بی توجه هستند بنابراین باید توجه ویژه خود را معطوف به این 

دسته از افراد کنیم و مراقب امنیت سلامت آنها باشیم.
سبک  شیوه  تشریح  به  همدان  پزشکی  علوم  دانشگاه  بهداشت  معاون 
زندگی نامطلوب پرداخت و افزود: تا زمانی که سبک زندگی خود را اصلاح 
نکنیم نمی توانیم کاری از پیش ببریم و هزاران بیماری به دنبال آن خواهد 
زندگی  کیفیت  افزایش  میر،  و  مرگ  کاهش  ما  اهداف  کرد:  بیان  آمد.وی 

معلولین و توانمند سازی آنها برای خود مراقبتی است، بنابراین می خواهیم  
مراقبت های بهداشتی و غربالگری را انجام دهیم پیش از آنکه مشکلی پیش 

بیاید و به بیماری های خطرناک شود.
وی با بیان اینکه سن امید به زندگی د رکشور ما 74 سال است، اظهار 
کرد: هرکس که زودتر از 74  سال فوت کند می گوییم که دچار مرگ زودرس 
قلبی  یهای  بیمار  زودرس  مرگهای  بیشتر  علت  که  گفت  باید  البته  و  شده 
عروقی است.امیری به اقدامات موثر این مرکز اشاره کرد  و گفت:  303 پروژه 
مصوب داریم که پیشرفتشان بسیار خوب بوده همچنین  نیروی انسانی تأمین 

و 1600 دستگاه کامپیوتر خریداری کرده ایم.
معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی همدان با بیان اینکه 8000 نفر  از 
نظر قلبی عروقی تحت تست رایگان قرار گرفته اند، اظهار کرد: از این تعداد  
6220 نفر خطراتشان کم بوده و متأسفانه 9 درصد در ریسک ابتلا به سکته 
هستند.وی تأکید کرد: باید شرایطی را فراهم کنیم که در آن همه به صورت 
همگانی ورزش کنند.وی از تشکیل  معاونت امور اجتماعی در دانشگاه علوم 
پزشکی یاد کرد و گفت: ما  نمی توانستیم از همه پتانسیل ها برای نظام سلامت 
استفاده کنیم تا اینکه معاونت امور اجتماعی حوزه سلامت تشکیل شد و اولین 

دانشگاهی بودیم که این معاونت در آن شکل گرفت.
امیری افزود: امروزه باید بدانیم که  سلامت فقط بیمار نبودن نیست و 
در ابعاد معنوی و اجتماعی هم باید آن را دید و بدانیم که همه افرادی که 
در اجتماع اثر خیلی کمی هم داشته باشند در حوزه سلامت تعریف شده و 

تاثیرگزارند.
وی با اشاره به دبیرخانه سلامت و امنیت غذایی در استان، یادآور شد: 

اهداف این دبیرخانه تأمین  سلامت در ابعاد جسمی و  معنوی است.
معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی همدان افزود: برنامه ای تحت عنوان 
برنامه جامع سلامت استانی  را آغاز کردیم که در آن سلامت استان را طی 
پنج سال مورد بررسی قرار می دهد و این برنامه شامل همه اقشار در شهر و 

روستاها نیز است.

عوامل تهدید سلامتی در همدان کدامند؟

دبیر شورای نامگذاری شهر 
اصفهان اعلام کرد:

راه اندازی 
سامانه مدیریت 
نامگذاری معابر 
و اماکن مبتنی 
 GIS بر

اصفهان - مرادیان: دبیر شورای نامگذاری شهر اصفهان 
گفت: پس از دو سال مطالعه و بررسی در نهایت سامانه مدیریت 
نام گذاری معابر و اماکن شهرداری اصفهان برپایه GIS تهیه شده 

و در مرحله آزمایشی قرار گرفته است . 
اصفهان،  شهرداري  اي  رسانه  ارتباطات  اداره  گزارش  به 
هادی نباتی نژاد با اعلام این خبر در تشریح جزییات نرم افزار 
که  این  بر  توجه  با  کرد:  تشریح   GIS پایه  بر  معابر  نامگذاری 
امروزه سامانه های اطلاعات جغرافیایی با استفاده از نقشه ها، 
برای استفاده در بخشهای مختلف شهرداریها و  ابزاری کارآمد 
همچنین مدیریت بهتر و ارایه خدمات مطلوب تر به شهروندان 
فعال هستند از این رو شورای نامگذاری شهر اصفهان متشکل 
از اعضای شورای اسلامی شهر همچنین شخصیت های حقیقی 
و  بکار گیری تکنولوژی روز  نمایندگان شهرداری،  و  و حقوقی 
GIS برای سامان دادن به نامگذاری معابر و اماکن شهری، سامانه 

نرم  تهیه  قالب  را در  اماکن شهری  و  معابر  نامگذاری  مدیریت 

افزار در دستور کار خود قرار داده که طراحی این نرم افزار به 
پایان رسیده و بزودی مراحل نهایی خود را نیز پشت سر گذاشته 

و فعال خواهد شد.
وی با اشاره به اینکه راه اندازی این سامانه مکانیزه کردن 
و  مدیریت  معابر،  نقشه  نمایش  معابر،  نامگذاری  کار  گردش 
تکرار  از  جلوگیری  نقشه،  بر  مبتنی  معابر  نام  گیری  گزارش 
نامگذاری ها و جستجو و دسترسی دقیق محل مورد نظر بر روی 
نقشه را به همراه خواهد داشت تصریح کرد: با توجه به اینکه 
به منظور کارآمدتر کردن   GIS قابلیت های  از  این سامانه   در 
فرآیندهای شورای نامگذاری معابر و همچنین پیاده سازی انواع 
تحلیل ها و گزارش های مکانی، استفاده شده است شهروندان با 
مراجعه به این سامانه دیگر نیازی به حضور در محل شهرداری 
های  15 گانه مناطق سطح شهر نخواهند داشت و از این طریق 

به راحتی می توانند درخواست های خود را مطرح نمایند
سامانه،  این  شدن  عملیاتی  و  استقرار  با  افزود:  وی 

بسترسازی به منظور  آدرس یابی، گردآوری اطلاعات تکمیلی 
معابر و استفاده از آنها توسط بخش های مختلف شهری نیز فراهم 
اینکه  به  اشاره  با  خود  سخنان  ادامه  در  نژاد  نباتی  شود.  می 
هنرمندان،  از  اعم  مطرح  های  شخصیت  عناوین  و  نام  بانک 
فرهیختگان، افراد برجسته و... و. در این سامانه پیش بینی شده 
است خاطرنشان کرد: اصفهان همیشه شهر علم، فرهنگ، ادب، 
ایثار و شهادت و حماسه بوده است و در سراسر کشور اصفهان 
امر  این  که  شناسند  می  مختلف  عناوین  همین  بر  تکیه  با  را 
موارد  این  پایه  بر  بیشتر  معابر شهری  نامگذاری  تا  سبب شده 
باشد و شورای نامگذاری شهر اصفهان تلاش کند تا با نامگذاری 
شخصیت های مختلف و برجسته بر روی معابر شهری نام و یاد 
و خاطره این افراد را در شهر زنده نگه دارد. وی تاکید کرد: این 
اقدام در حال حاضر در بین کلانشهرهای کشور به عنوان الگویی 
برگرفته از شهر اصفهان تعریف شده و امید است برای نسل های 

بعدی نیز به یادگار بماند.


